MINISTRY OF EDUCATION OF REPUBLIC OF BELARUS BELARUSIAN STATE UNIVERSITY FACULTY OF ECONOMICS

International Management Department

DU, Fengling

FINANCING ISSUES OF CHINA'S SMALL AND MEDIUM-SIZED ENTER-PRISES

Master's Thesis Speciality 1-25 80 01 Economics

> Supervisor: Professor Siarhei Lukin Doctor of economic sciences

Allowed to be defended «____» ____2021 г. Head of the Department _____ E.M. Karpenka Doctor, Professor

ABSTRACT

With the continuous deepening of China's reform and opening up, the private economy has become an important force in promoting China's economic development, and has a major impact on employment, people's livelihood, and social stability. There are 69 pages in the paper, including 13 tables, 9 diagrams, and 63 references. The object of the research is the enterprises of small and medium business of the Chinese economy. The subject of the research is the financial relations in the field of small and medium-sized businesses that develop in the process of formation and development of small businesses in China. The aim of the thesis is to develop key directions for improving the financing of small and medium enterprises in China. The use of comprehensive methods through statistical data, quantitative and Qualitative analysis and data from international entrepreneurship ratings are very important to assess the status of SMEs.On the basis of research, this thesis analyzes the financial resources of small and medium-sized enterprises and the characteristics of the formation of financial resources. At the same time, it discusses that finance plays an important role in the activities of small and medium-sized enterprises. They ensure the dynamic and balanced development of individual organizations and the entire country's economy. Then it demonstrates that small and medium-sized enterprises have occupied their due position in the Chinese economy, actively introducing new innovations and creating a large number of employment opportunities. Finally, it discusses the government's support to China's SMEs, including the establishment of special national funds to support SMEs, and ensuring that small businesses receive government orders. And under the influence of the new crown pneumonia epidemic, Beijing and Zhejiang are taken as examples to illustrate the relevant measures taken by the government to help small and medium-sized enterprises overcome difficulties and develop steadily.

Key words: Small and medium-sized enterprises, Financing issues, Government support

АБСТРАКТНЫЙ

Благодаря постоянному углублению реформ и открытости Китая, частная экономика стала важной силой в содействии экономическому развитию Китая и оказывает большое влияние на занятость, средства к существованию людей и социальную стабильность. В статье 69 страниц, в том числе 13 таблиц, 9 диаграмм и 63 ссылки. Объект исследования - предприятия малого и среднего бизнеса китайской экономики. Предмет исследования - финансовые отношения в сфере малого и среднего бизнеса, складывающиеся в процессе становления и развития малого бизнеса в Китае. Целью дипломной работы является разработка ключевых направлений улучшения финансирования малых и средних предприятий в Китае. Использование комплексных методов на основе статистических данных, количественного и качественного анализа, а также данных международных рейтингов предпринимательства очень важно для оценки состояния МСП. На основе исследований в данной диссертации анализируются финансовые ресурсы малых и средних предприятий и характеристики формирования финансовых ресурсов. В то же время обсуждается, что финансы играют важную роль в деятельности малых и средних предприятий. Они обеспечивают динамичное и сбалансированное развитие отдельных организаций и экономики страны в целом. Затем он демонстрирует, что малые и средние предприятия заняли свое должное место в китайской экономике, активно внедряя новые инновации и создавая большое количество возможностей для трудоустройства. Наконец, в нем обсуждается поддержка правительством Китая МСП, включая создание специальных национальных фондов для поддержки МСП и обеспечение того, чтобы малые предприятия получали государственные заказы. Под влиянием новой эпидемии коронарной пневмонии Пекин и Чжэцзян взяты в качестве примеров, чтобы проиллюстрировать соответствующие меры, принимаемые правительством, чтобы помочь малым и средним предприятиям преодолеть трудности и устойчиво развиваться.

Ключевые слова: Малые и средние предприятия, Вопросы финансирования, Государственная поддержка